



DOI : 10.18572/1813-1190-2018-7-45-47

Рецензия на монографию «Энергетические рынки: проблемы и задачи правового регулирования» / под ред. д.ю.н. В.В. Романовой. М. : Юрист, 2018

Попондопуло В.Ф., Городов О.А., Петров Д.А.*

Аннотация. Рецензируется коллективная монография «Энергетические рынки: проблемы и задачи правового регулирования». Отмечается, что исследование проведено на основе текущего состояния правового регулирования энергетических рынков Российской Федерации, определены задачи правового регулирования общих рынков энергетических ресурсов Евразийского экономического союза, сформулированы обоснованные выводы и рекомендации по решению проблем и устранению пробелов правового регулирования энергетических рынков — электроэнергетического, рынка газа, рынка нефти и нефтепродуктов. Исследование проблем правового регулирования энергетических рынков является очень актуальным для развития науки энергетического права. Научные идеи, анализ законодательства и правоприменительной практики могут быть полезными для проведения дальнейших научных исследований по энергетическому праву, в нормотворческой деятельности в целях развития правового регулирования энергетических рынков.

Ключевые слова: энергетическое право, правовое регулирование энергетических рынков, электроэнергетический рынок, рынок нефти, рынок газа, общие рынки энергетических ресурсов государств — членов Евразийского экономического союза.

Review of the Monograph Energy Markets: Legal Regulation Issues and Tasks / edited by Doctor of Law V.V. Romanova. Moscow, Lawyer, 2018.

Popondopulo V.F., Gorodov O.A., Petrov D.A.**

Abstract: The authors review the Energy Markets: Legal Regulation Issues and Tasks collective monograph. It is noted that the research has been carried out based on the current state of the legal regulation of energy markets of the Russian Federation, there have been defined the tasks of the legal regulation of common energy resource markets of the Eurasian Economic Union, drafted justified conclusions and recommendations for solution of issues and elimination of gaps in the legal regulation of energy markets: electrical energy, gas, oil and oil product markets. Research of issues of the legal regulation of energy markets is extremely relevant for the development of the energy law science. Scientific ideas, an analysis of laws and the law enforcement practice can be useful for further scientific research in energy law, law making activities aimed at the development of the legal regulation of energy markets.

Keywords: energy law, legal regulation of energy markets, electric energy market, oil market, gas market, common energy resource markets of the Eurasian Economic Union member states.

* **ПОПОНДОПУЛО ВЛАДИМИР ФЕДОРОВИЧ**, заведующий кафедрой коммерческого права юридического факультета Санкт-Петербургского государственного университета, доктор юридических наук, профессор, заслуженный деятель науки Российской Федерации, Popondopulo.V@jurfak.spb.ru

ГОРОДОВ ОЛЕГ АЛЕКСАНДРОВИЧ, профессор кафедры коммерческого права юридического факультета Санкт-Петербургского государственного университета, доктор юридических наук, профессор, gorodov@inbox.ru

ПЕТРОВ ДМИТРИЙ АНАТОЛЬЕВИЧ, доцент кафедры коммерческого права юридического факультета Санкт-Петербургского государственного университета, доктор юридических наук, доцент, Petrov.D@jurfak.spb.ru

** **POPONDOPULO VLADIMIR F.**, Head of the Department of Commercial Law of the Law Faculty of the Saint Petersburg State University, Doctor of Law, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation

GORODOV OLEG A., Professor of the Department of Commercial Law of the Law Faculty of the Saint Petersburg State University, Doctor of Law, Professor

PETROV DMITRY A., Assistant Professor of the Department of Commercial Law of the Law Faculty of the Saint Petersburg State University, Doctor of Law, Assistant Professor

